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 שלום ושבוע טוב,

מבנינו  59-אך השמחה הייתה מהולה בכאב. לצערנו, המו"מ לשחרור החטופים לא התקדם, ובסוף השבוע חגגנו את חג פורים, 

  .בתקווה וציפייה לשובם הביתה במהרהובנותינו עדיין מוחזקים בעזה. ליבנו עם המשפחות שממתינות, 

 בשבוע האחרון עסקנו בנושאים הבאים:

  'ועדת הכלכלה של הכנסת, בראשות ח"כ דוד ו – ( )תעריפים לדמי מים לחקלאות(, התשפ"ה31הצעת חוק המים )תיקון מס

יפי המים לחקלאות. ביטן, המשיכה בהכנת הצעת החוק של ח"כ אלון שוסטר לתיקון חוק המים, במטרה להפחית את תער

מתן. היו"ר ביטן המשא והמשיכו את ניהול הבמהלך הדיונים, נציגי משרדי האוצר, האנרגיה, החקלאות, רשות המים והחקלאים 

  .ציין כי לא כולם יהיו מרוצים באופן מלא, אך זו בשורה לחקלאים ולמשרדי החקלאות והאנרגיה

שר החקלאות, אבי דיכטר, הדגיש את הצורך בקביעת תקרה למחיר המים לחקלאות, מחשש לעליות מחירים בלתי מבוקרות. 

, וכל עלייה חריגה במחיר המים בעשור הקרוב, מעבר לעלייה עקרונות ליישום ההסכמותבהסכמה הוסכם כי רשות המים תקבע 

   .השגרתית, תובא לאישור ועדת הכלכלה

 ומחיר המים המליחים מחיר המים השפירים, מחיר המים לאזורים נעדרי חלופה ,סכמה בנוגע למחיר המים בשפד"ןאין העדין 

שאושרה בקריאה  ,בהתאם להצעת החוק. 19.3.2025המו"מ ימשך עד ישיבת וועדת הכלכלה שנקבעה ליום ד' כנראה ו

שכעת מחוייבים  ,"המזהם משלם" הנובעות מעקרוןת ראשונה יש הסכמה על העקרון שתעריף מי קולחים יהיה בהפחתת עלויו

תעריף המים המליחים לים.  רכיב זה כולל השתתפות החקלאים בטיהור השלישוני וחלף הזרמת הקולחים . בהם החקלאים

כאשר קק"ל  הוסכם על השקעות בתשתיות המים,מתעריף המים השפירים בשתי פעימות. כמו כן,  60%-לכנראה יופחת 

 .ישלימו את הסכום הנדרשוהחקלאים בעשור הקרוב, והאוצר   ₪מיליארד  1.2התחייבה להשקיע 

והדגיש את הצורך במענה למצבים חריגים ולחקלאים שמתגבשות יוזם ההצעה, ח"כ אלון שוסטר, הביע תמיכה בהסכמות 

המשמעותי בתקציב המשרד, המגביל את יכולתו לקבוע הזקוקים לסיוע. מנכ"ל משרד החקלאות, אורן לביא, ציין את הקיצוץ 

 ת.מדיניו

לח"כ דוד ביטן יו"ר וועד הכלכלה , אנחנו מודים לשר החקלאות ופיתוח הכפר ח"כ אבי דיכטר על מאמציו לקדם את הצעת החוק

 ולשאר חברי וועדת הכלכלה והלובי החקלאי שעושים מאמצים לפשר בין הצדדים ולהגיע להסכמות.

 

 במשקעים שעלול לגרום למחסור קיצוני במים בצפון )גליל גולן(  חמורמסתמן מחסור נכון להיום - )בצורת( במשקעים מחסור

ח"כ אבי דיכטר ובשיחות עם בכירי  ,העלינו את הנושא בפגישה שהתקיימה עם שר החקלאות ובטחון המזון .ובדרום )נגב(

במשרד החקלאות הוקם צוות שמורכב מבכירי המשרד שיעסוק  בנוסף שוחחנו עם בכירי רשות המים על מצב זה. .המשרד

אירוע המחסור בשבוע הבא נקיים בהתאחדות דיון בפורום שהוקם לליווי  הקצר והארוך. מיידי,הבנושא ויציע פתרונות לטווח 

 וכולל נציגים מענפי הצומח ומהאזורים השונים. בגשמים
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 לטייב את הסימולטור, שיהפוך להיות חלק  השבוע הצוות המקצועי המשיך – םפיצויי מלחמת "חרבות ברזל" במסלולים הוורודי

מהמערכת הממוחשבת של מס רכוש ודרכו החקלאים יוכלו להגיש את הפיצויים. במקביל התקיימו שיחות זום עם מגדלי ההדרים, 

אנו נשמח להגיע לכל פורום  .ברית פיקוח ועם הפרוייקטורים של הצפון והדרום, שאמורים לסייע לחקלאים למלא את הטופס

להסביר ולנסות ולפשט את המתווה שהוסכם עליו וזאת כדי לקדם את השורה הסופית וזה שהחקלאים יוכלו לקבל את הפיצוי המגיע 

   להם.  

 

 ביום שני התקיימה ישיבה עם שר החקלאות והביטחון המזון, ח"כ אבי דיכטר יחד עם עובדים רבים – יבוא בשר פטם מברזיל

את הנקודות הבעייתיות ואת המגבלות שוב מהמשרד )מהשירותים הוטרינרים, סחר חוץ, אסטרטגיה ועוד(. בישיבה סקרו 

על היבוא העתידי ועל מחיר  הם וההשפעה שלהיבואניעמדת הקיימות על יבוא בשר פטם. השר ביקש מאנשי המשרד לבדוק את 

בשר הפטם הקפוא לצרכן. ישיבת נוספת תתקיים בעוד כשלושה שבועות, לאחר שאנשי משרד החקלאות ירכזו את החומר 

שהשר ביקש. הבהרנו שוב לשר ולצוות הבכיר של המשרד שאנחנו חושבים שיבוא בשר כשר קפוא מברזיל עלול לגרום לפגיעה 

ומפרנס חקלאים רבים ובתי אב רבים שרובם נמצאים בפריפריה של מדינת  21%-החקלאי הוא כ בתוצרשחלקו  ,קשה בענף זה

 ישראל .

 

  עדת הכלכלה של הכנסת, בראשות ח"כ דוד ביטן, החלה בהכנת הצעת חוק לדחיית ביטול התכנון ו - ההטלה ביטול התכנון בענף

ח"כ ששון גואטה, יוזם ההצעה, ציין שהמטרה היא לתמוך בתושבי  בעבר.כפי שנקבע  2032, במקום 2050בענף הלול לשנת 

 במרכז הארץ הצפון שנפגעו מהמלחמה. מנכ"ל המועצה לענף הלול, שמואל לויט, הזהיר שביטול התכנון יוביל להקמת לולי ענק

שחתם על ההסכם הקודם כשר . ח"כ עודד פורר, לחסל את הגידול בגליל ובאזורים אחרים בארץעל ידי בעלי הון, מה שעלול 

. סמנכ"ל משרד החקלאות, ד"ר אסף לוי, בענף ובאזרחי ישראל ,החקלאות, התנגד לדחייה וטען שהמשך התכנון יפגע בגליל

 ,עת המושביםומזכ"ל תנ .וכלי לחיזוק בטחון המזון של אזרחי ישראל הדגיש שהתכנון מהווה עוגן לשמירה על המגדלים בצפון

הצעת החוק לחיזוק המושבים בגליל שנפגעו בצורה קשה במלחמת ת עם ח"כ פורר הדגיש את חשיבות שהתעמ ,עמית יפרח

הדיון יו"ר הוועדה, ח"כ ביטן, סיכם ש. של החקלאיםוהדור הממשיך "חרבות ברזל" ואת הצורך בחיזוק הוודאות של הדור הוותיק 

 .בדיון הבא יתקייםשאלות שעלו ב

 

 של חברי הכנסת הכנסת אישרה בקריאה שנייה ושלישית את החוק  בשבוע שעבר – "בודדיםלהסדרת חוות "חוק אישור ה

החוק מאפשר לחוואים ולבני זוגם להתגורר מהציונות הדתית: בצלאל סמוטריץ, אורית סטרוק ואוהד טל להסדרת חוות הבודדים. 

ת הפשיעה החקלאית בשנים האחרונות. בסמוך לעדרים, במטרה לאפשר שמירה וטיפול רציף בצאן, במיוחד לנוכח התגברו

בנוסף, החוק מאפשר הקמת חוות חדשות במקרים בהם יש לכך הצדקה ביטחונית, בדגש על אזורים בהם הפשיעה החקלאית 

 . פוגעת בחקלאים ובמרעה
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 יום שלישי להגשת בקשות לתוספת מים שפירים הוא שהתאריך האחרון אנו חוזרים ומזכירים  -  בקשות לתוספת מים שפירים

 . המגישים בקשות בעלי הקצאה חקלאית  צריכים לצרף לבקשה:2025 במרץ 18

o טופס בקשה לתוספת 

o  צעיר מטע עבור לבקשה"א תצ/ חשבוניות שתילים 

לצרף את המסמכים המפורטים ולשלוח בדואר אלקטרוני לרפרנט , כדי להגיש את הבקשה צריך למלא את טופס הבקשה לתוספת

, ריאד קדיגה -מחוז מרכז   ,סלימאן זועבי –, מחוז העמקים  אמל אבו דולה –בהתאם לפירוט הבא:  מחוז צפון במחוז הרלוונטי 

      .שחר רוזנבלט –מחוז הנגב , וצוף בלא -מחוז השפלה וההר 

 

 המועצה הארצית לתכנון ובניה ברשותו של יו"ר של נוספת בשבוע שעבר התקיימה ישיבה  – בחקלאות  מגורים לעובדים זרים

  -/א' 35/5 תמ"א באישור דנה  המועצה שפועלת במסגרת מנהל התכנון שבמשרד הפנים..  המועצה נתן אלנתן

 המגורים לעובדים זרים. המלצות סופיות לפתרוןגיבוש התקדמו לקראת  הדיונים .  ": "מגורים לעובדים בחקלאותה 

 -סדר הבא ל בהתאםהפתרון יהיה מסתמן ש

 . מגורים בחלקה א או צמוד דופן לחלקה א.1

 צמוד למשבצת הישוב .2

 . צמוד למבנים חקלאים בעלי היתר בנייה בחלקות ב . 3

בכמות  אשר נותנת מענה לגידול ,על קידום התכנית היא ברכה  המועצה שמעה את הנציגים השונים ודנה בתכניתלאחר ש

התפקוד החקלאי של  תוך שמירה על , העובדים הזרים בחקלאות ומאפשרת סל פתרונות רחב עבור מיקום מגורי עובדים

תכניות הכוללות שימושים של מגורי  היישובים בארץ. המועצה הארצית קוראת למשרד החקלאות ולמועצות האזוריות לערוך

למספרם ההולך וגדל של עובדים אלה באופן מהיר  עובדים זרים בחקלאות בהתאם להוראות שנדונו על מנת לתת פתרונות

 .המחוזיות להערות הוועדות וזאת במקביל להעברתה של תכנית זו

 בסופו של הדיון קיבלה המועצה את ההחלטות הבאות:

 .בנושא מגורי עובדים זרים בחקלאות 5/  35מתן הוראה לעריכת תמ"א משלימה לתמא/  .1

 .(א) לחוק לתקופה של חודשיים 52העברת התכנית להערות הוועדות המחוזיות לפי סעיף  .2

 .הארצית לתכנון ולבניה הוולנת"ע לדון בהערות הועדות המחוזיות, ולהעביר המלצותיה למועצה הסמכת . 3

את פעילותן של עו"ד מיכל בוסל מתנועת המושבים ושל מילכה כרמל ממרכזה שלטון האזורי שמובילות את חשוב לציין לטובה 

הוועדות רכזי עם  אזורי,המרכז לשלטון תק"צ( עם שיתוף הפעולה עם תנועות ההתיישבות )מושבים ואת הפעילות בנושא זה ו

 .ועם חקלאים, החקלאיות במועצות האזוריות

 

  והדבש בחר את גיל שצברג למנכ"ל  הַאֲבָקָהביום רביעי האחרון דירקטוריון מועצת  – דבשוה הַאֲבָקָהמנכ"ל חדש למועצת

המועצה. גיל יחליף את אופי רייך שמסיים את תקופת כהונתו. בהזדמנות זו אנו מודים לאופי על תרומתו לענף ומאחלים לגיל 

 הצלחה בתפקיד בתקופה מאתגרת זו. 

mailto:AmalA@moag.gov.il
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 בשבוע הקרוב יתקיימו ץ. לקראת הפגרה ואישור התקציב הפעילות בכנסת פועלת בקצב מוא – ישיבות בכנסת בשבוע הקרוב

מי שרוצה מוזמן להשתתף בישיבות. מי שזקוק לסיוע בהשגת אישור כניסה לכנסת מוזמן . ישיבות חשובות בוועדת הכלכלה

 להלן פירוט  הישיבות שיתקיימו הם: . במיילאו  7719091-03מנהלת המשרד שלנו במספר  –ליצור קשר עם יהודית אושרי 

  וועדת דיון בוועדת המשנה לקידום מנופי צמיחה של ענף החקלאות תת ועדה ב - 13:30בשעה  18/3 שלישיביום

 . פהחומר רקע נמצא  .כלים  לעידוד דור המשך בחקלאותכלכלה בנושא: 

   המשך הדיונים בהכנת החוק לקריאה   .הצעת חוק המיםוועדת כלכלה בנושא:  - בבוקר 9:00בשעה   19/3ביום רביעי

 .פהשניה ושלישית.  חומר רקע בנושא החוק נמצא 

   חומר הצעת החוק שיקום נרחב לחבל תקומה וקביעתו כאיזור מיקוד לאומי. - בבוקר 9:00בשעה   20/3ביום חמישי

 . פהרקע בנושא החוק נמצא 

ים, של החטופים חזרה בביתם, בריאים ושלמים וחזרתם הביתה בשלום של כלל החייל 59בתקווה לראות את כל שאר 

בנוסף אנחנו מאחלים שיבה קלה ונעימה מהצפון, ושמדינתנו האהובה תדע בשורות טובות וימים שקטים.  מהדרום  המפונים

 לתושבי הצפון שפונו מבתיהם בזמן המלחמה  והחלו לשוב לביתם .

  

 

 אורי    דורמן                                                                                                                                        

 התאחדות חקלאי ישראלמזכ"ל                                                                                                       

 

 

 יו"ר התאחדות חקלאי ישראל -עמית יפרח  :העתק          
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